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De sportbonden en NOC*NSF hebben de 
ambitie om meer mensen, vaker, actief te laten 
sporten, over een langere periode in hun leven. 
We merken dat samenwerking op wijk- of 
buurtniveau daarin steeds belangrijker wordt en 
tot mooie successen leidt.
Het actieplan ‘Naar een veiliger sportklimaat’ 
bestaat nu ruim drie jaar. Met nog twee jaar  
te gaan zie ik dat ook bij dit actieplan lokale 
samenwerking van grote meerwaarde is om  
positief gedrag op en rond het veld te stimule-
ren en ongewenst gedrag te voorkomen en  
aan te pakken. Ik heb dit jaar al veel mooie 
voorbeelden hiervan gezien.
Zo kwamen in Ermelo op 2 september op  
initiatief van DVS'33 ruim 30 voetbalclubs uit 
de regio bij elkaar om samen met VSK-ambas-
sadeur Michael van Praag over sportiviteit en 
respect te praten en onderlinge samenwerking 
te zoeken op dit thema.
Bij S.V. Avanti uit Schijndel reiken ze al jaren 
sportiviteitprijzen uit op de club. Uit elk team 
komt een winnaar. Dit jaar is daar de Respect-
prijs bijgekomen. Vanaf afgelopen seizoen krijgt 
het clublid dat zich verdienstelijk heeft gemaakt 
voor de club, en daarmee het thema respect op 
een hoger plan tilt, deze prijs.

In Amersfoort, Utrecht en Rotterdam zijn op het 
gebied van een veiliger sportklimaat convenan-
ten gesloten tussen sportclubs, de gemeente 
en sportservicebureaus. Met het ondertekenen 
van het ‘Sportiviteit wint altijd’ convenant laten  
Utrechtse clubs zien dat zij werk maken van  
een veiliger sportklimaat.
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Het e-zine Naar een veiliger  
sportklimaat is een uitgave van het 
programma Samen naar een veiliger 
sportklimaat. Dit programma wordt 
uitgevoerd in opdracht van het 
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport en is opgezet om gewenst 
gedrag in en rondom de sport te 
stimuleren en ongewenst gedrag aan 
te pakken.    
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Wilt u het e-zine Naar een veiliger  
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Klik hier. Wilt u het e-zine niet  
meer ontvangen, klik hier.   

www.veiligsportklimaat.nl  
@sportenrespect

Halt en de KNVB hebben samen een methodiek 
ontwikkeld om meer zelfinzicht te krijgen in de 
veiligheid binnen de voetbalvereniging. Naast 
alle betrokkenen bij de clubs zijn ook de politie, 
welzijn, onderwijs, zorg en de gemeenten actief 
betrokken bij dit project.
Kortom, overal in het land zie je op wijk-,  
buurt- of clubniveau allerlei activiteiten in het 
kader van sportiviteit en respect. Ik ben ervan 
overtuigd dat we de laatste twee jaar dat het 
actieplan loopt nog veel meer mooie resultaten 
kunnen behalen!

Mede namens het kernteam Naar een veiliger 
sportklimaat,

Erik Lenselink
Manager Sportontwikkeling NOC*NSF 
Naar een veiliger sportklimaat
⁄⁄

OVER DE COVER

KORFBAL CHALLENGE  

Korfballers blokkeren hun agenda tussen kerst en oud & 
nieuw. De Korfbal Challenge brengt in december vier dagen 
top- en breedtekorfballers en hun (niet) korfballende aanhang 
massaal bij elkaar in een korfbalvrije periode. Het levert de 
korfbalsport veel belangstelling, media aandacht en tevreden 
bezoekers op.

Korfbalverbond KNKV wil de sportieve waarden van korfbal 
meer zichtbaar maken; lees er meer over in ‘Bond in de 
spotlight’.
⁄⁄   

Meer weten?  
@Korfbalverbond

inhoud

colofon

LOKALE  
RESULTATEN

VOORWOORD
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WAAR KLOPPEN VERENIGINGEN  
ZOAL VOOR AAN?
“Verenigingen vragen zich vaak af voor welke 
doelgroepen ze een VOG moeten aanvragen. 
Moeten ze het ook voor minderjarigen aanvra-
gen, of bijvoorbeeld alleen voor trainers of coa-
ches? Daar help ik ze dan bij, want dat verschilt 
per vereniging. Ook de manier waarop clubs 
met hun leden communiceren over de VOG is 
soms een heikel punt. Vrijwilligers zijn leden die 
vaak al tientallen jaren actief zijn voor de club. 
Die verenigingen zijn bang die mensen voor het 
hoofd te stoten, bang dat ze reacties krijgen als 
‘Een VOG? Hoezo vraag je dat aan mij, je kent 
me toch?’” 

MOETEN CLUBS ZELF VOOR DE KOS-
TEN VAN EEN VOG OPDRAAIEN?
“Momenteel is het zo dat kosten voor de aan-
vraag van een VOG door de vereniging moeten 
worden voorgeschoten. Die kunnen naderhand 
worden gedeclareerd bij NOC*NSF. Dat zorgt 
nog wel eens voor praktische problemen, 
sommige verenigingen vragen wel 200 VOG’s 

aan. Dat loopt dan flink in de papieren. Ook 
al worden de kosten vergoed, ze moeten het 
wel eerst zelf betalen. Overigens verandert de 
regelgeving; vanaf 2015 hoeven verenigingen de 
VOG-aanvragen niet meer voor te schieten, de 
VOG is dan structureel gratis voor vrijwilligers.”

MERK JE DAT – GEZIEN DE RECENTE 
SCHANDALEN IN DE SPORT - HET 
AANTAL VOG AANVRAGEN TOE-
NEEMT?
“Over het algemeen duurt het altijd even voor 
zoiets ook zichtbaar is. Actuele ontwikkelingen 
zorgen er vaak voor dat een onderwerp als een 
VOG op de agenda van de bestuursvergadering 
komt. Dan neemt iemand initiatief maar voor-
dat de daadwerkelijke aanvraag is gedaan zijn 
clubs zo een half jaar verder. Wat ik wel merk 

is dat verenigingen zich steeds meer bewust 
worden van dit onderwerp en er ook naar han-
delen. Werd bij wijze van spreken een paar jaar 
geleden nog een wenkbrauw opgetrokken als 
het om een VOG voor sportvrijwilligers ging, nu 
merk je dat er steeds meer verenigingen zijn die 
een VOG als iets normaals zien. Wat dat betreft 
is er zeker sprake van een cultuuromslag.” 
⁄⁄

HOEZEE,  
EEN V-O-G

Cecile Veldman werkt voor zwembond 

KNZB en is aanspreekpunt voor 

verenigingen die vragen hebben over de 

VOG (Verklaring Omtrent Gedrag). Niet 

alleen voor zwemverenigingen, maar 

voor alle verenigingen uit alle sporten. In 

oktober bleek uit een brief van minister 

Schippers aan de Tweede Kamer dat het 

aantal VOG’s is verdubbeld van ruim 

5.000 vorig jaar naar meer dan 11.500 

in 2014. Veldman merkt dat steeds meer 

verenigingen belang hechten aan een VOG, 

maar ook nog met vragen zitten.

 VRAGEN AAN

cecile Veldman 
PROJECTLEIDER VOG
 

“Een VOG? Hoezo 
vraag je dat aan mij, 
je kent me toch?”

STEEDS MEER CLUBS ZIEN EEN VOG  
(VERKLARING OMTRENT GEDRAG) ALS ‘NORMAAL’

share
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“
Weet je wat ik zo jammer vind? 
Speel je net een lekkere wedstrijd, 
gaat het publiek zo tekeer tegen de 
scheidsrechters of spelers. Ik zou 
graag willen dat we allemaal even stil 

staan bij sportiviteit en respect.” Lois Abbingh.

Handbal is een sport vol passie. In de wedstrijd 
gaat het er soms hard aan toe, maar na afloop 
elkaar recht in de ogen kijken, dat is wat het 
Nederlands Handbalverbond (NHV) graag ziet. 
Handbal-internationals Bobby Schagen en  
Lois Abbingh roepen namens de bond op tot  
meer sportiviteit. 
⁄⁄

Meer weten?  
@handbal_nl

/handbal.handbal.1

Handballers: 
samen genieten 
van sportieve 
prestaties

share
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‘
De tuchtcommissie acht bewezen dat 
speler X van voetbalclub Y schuldig is aan 
....’ Of: ‘Tuchtcommissie KNVB schorst 
speler’. Wie de actualiteit volgt, komt dit 
soort teksten regelmatig tegen. Maar hoe 
werkt een tuchtcommissie nu eigenlijk? 

Maurice Simonis, medewerker organisatie 
tucht van KNVB District West 1 legt uit. “Als er 
op velden iets gebeurt kan het noodnummer 
van de KNVB worden gebeld. Indien nodig 
wordt dan ook de politie ingeschakeld. Als 
tuchtcommissie beginnen wij dan direct met het 
aanleggen van een dossier”, zegt Simonis. “Op 
maandag, dus direct na het weekend, bevragen 
we de betreffende scheidsrechter om zo een 
objectief mogelijk beeld te krijgen van wat er is 
voorgevallen. In diezelfde week proberen we 
het dossier compleet te krijgen. Het doel is om 
binnen twee weken na het exces uitspraak te 
kunnen doen.”
Simonis geeft toe dat dit in de praktijk vaak 
niet haalbaar is. “Je bent afhankelijk van 
scheidsrechters en verenigingen die rapporten 
moeten invullen, en soms duurt het wat langer 
voordat je over alle stukken beschikt. Momenteel 
gemiddeld zo’n 28 à 30 dagen”, aldus de 
KNVB-medewerker.

Op basis van het dossier bekijkt de commissie 
wie er uitgenodigd wordt voor de zitting. Dat 
zijn naast de speler of spelers altijd twee 
getuigen namens de betrokken verenigingen, 
de scheidsrechter en eventuele overige namen 
die in het dossier voorkomen. De zitting vindt 
in principe plaats op het districtskantoor van 
de KNVB. 

“Zittingen verlopen over het algemeen vrij 
soepel, zegt Simonis. “Meestal is het emotionele 
er al grotendeels af.” Maar het gaat ook wel 
eens mis. "Een jeugdspeler is wel eens door 
twee bestuursleden in bedwang gehouden 
tijdens een betoog van de scheidsrechter 
die zou zijn geslagen door die speler. De 
speler raakte erg geëmotioneerd en uitte 
diverse beledigingen aan het adres van de 
scheidsrechter. Toen hij op wilde staan werd hij 
door beide bestuursleden aan zijn armen naar 
beneden getrokken. Na een schorsing verliep 
de zitting verder zonder incidenten."
Na een uitspraak van de tuchtcommissie kan de 
speler in hoger beroep gaan, bij de commissie 
van beroep. Zowel de tuchtcommissie als de 
commissie van beroep opereren onafhankelijk 
op basis van de reglementen van de KNVB. 

Simonis ziet het aantal zaken in District West 
1 afnemen. “We merken dat het lik-op-stuk 
beleid en de aandacht rondom een veiliger 
sportklimaat met de daaraan verbonden 
diensten en producten werkt”, zegt Simonis. 
De laatste jaren daalde het aantal zaken in 
ons district van 116 zogeheten mondeling 
onderzoeken zaken vier jaar geleden naar 90 
vorig seizoen. Dit seizoen hebben we tot op 
heden 20 zaken mondeling behandeld.  
Voor veel verenigingen is de dood van 
scheidsrechter Richard Nieuwenhuizen toch 
echt een wake-up call geweest.”   
⁄⁄ 

HOE WERKT DE TUCHTCOMMISSIE VAN DE KNVB IN DE PRAKTIJK?

DE TUCHTCOMMISSIE 
ACHT WEL/NIET  
BEWEZEN…

Elke week voetballen er meer dan een miljoen mensen op 

sportvelden in heel Nederland. Krijgt een speler regelmatig een 

gele of een rode kaart – of erger, de speler maakt zich schuldig 

aan een exces - dan komt hij of zij voor een tuchtcommissie. 

share
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KEVIN BLOM TE GAST  
BIJ THEMA-AVOND  
VENLOVERBROEDERT  

Op geheel eigen wijze heeft voet-
balscheidsrechter Kevin Blom een 
interactieve voorlichtingsavond voor 
300 B-junioren uit Venlo en omgeving 
gehouden. De jonge voetballers deden 
mee aan een spelregelquiz, geheel in 
stijl met Voetbalmasterz.  

Met de site Voetbalmasterz kunnen  
B-junioren zich voorbereiden op het halen 
van het spelregelbewijs dat met ingang 
van seizoen 2014/’15 verplicht is voor 
tweedejaars B-junioren.

De avond was een initiatief van 
 VenloVerbroedert, op zijn beurt een 
initiatief van de Groot Venlose voetbal-
verenigingen. VenloVerbroedert is een 

samenwerkingsverband tussen vijftien 
voetbalclubs uit de regio Venlo waarin de 
clubs samenwerken met de gemeente 
Venlo, de KNVB en de scheidsrechters-
vereniging uit Venlo. 

nog wel eens fout. Voor een deel ligt dat 
aan het gebrek aan spelregelkennis. Ik 
ben dan ook blij dat de Nevobo de online 
module Volleybal Masterz heeft geïntro-
duceerd. Ik ben ervan overtuigd dat een 

betere kennis van de spelregels bijdraagt 
aan het begrip voor beslissingen van de 
scheidsrechter. Al moet ik eerlijk zeggen 
dat ik soms ook moeite heb om alle 
veranderingen op spelregelgebied bij  
te houden.”

Naast spelregelkennis wil Nummerdor 
ook fair play promoten. “Je sportief 
gedragen, bijvoorbeeld het geven van 
een hand aan de tegenstander, ook al 
heb je de wedstrijd verloren. Niemand 
verliest graag, maar gedraag je dan wel 
sportief. Dat is de boodschap die ik wil 
overbrengen.”

Meer weten?  
Bekijk hier het filmpje  

van directe actie. We zijn een fusieclub 
en na de fusie snel gegroeid naar ruim 
duizend leden. Helaas gebeurt ook hier 
wel eens wat. Duidelijk beleid op dit vlak 
zorgt er voor dat er nu niet meer ad hoc 
wordt gereageerd op excessen, maar dat 
er gestructureerd preventief en correctief 
kan worden opgetreden. Dat is wat mij 
betreft de grootste winst van dit project.”

Inmiddels heeft de club het Statuut 
Sportiviteit en Respect versneld ingevoerd 
en zijn er twee vertrouwenspersonen 
aangesteld. Ook werkt de club aan een 
protocol bij overlijden.
Meer weten?  

TV SPORTPLEZIER ZOEKT 
BLOGGERS   

Tv Sportplezier is op zoek naar ouders 
en vrijwilligers van sportverenigingen 
die hun ervaringen graag delen 
met anderen. Te denken valt aan 
interessante voorbeelden op het gebied 
van sportiviteit en respect, of ludieke 
initiatieven die daar aan bijdragen.  

Maar ook sportrituelen binnen een gezin, 
ervaringen als vrijwilliger of bestuurder, of 
hoe om te gaan met winst of verlies zijn 
zomaar een paar onderwerpen waarover 
bloggers van Tv Sportplezier kunnen 
schrijven. 
Een goede beheersing van het Nederlands 
is een vereiste, evenals gevoel voor humor 

Blom, ambassadeur van het programma 
Naar een veiliger sportklimaat, was  
aanwezig om spelsituaties die ergernis  
oproepen op de velden te bespreken.  
Een belangrijk onderwerp in Venlo; 
VenloVerbroedert ging in maart 2013 
van start naar aanleiding van een conflict 
tussen twee jeugdteams uit de regio. Het 
uitgangspunt van VenloVerbroedert is dat 
verenigingen elkaar weten te vinden en de 
onderlinge verstandhouding verbeteren om 
zodoende het spelplezier en het respect op 
en rond de velden te vergroten.

De aanwezigheid van Bart Houtermans, 
stadionspeaker van VVV-Venlo, zorgde  
voor een onvervalste voetbalsfeer in het 
Valuascollege te Venlo. De avond werd 
door bezoekers als zeer positief ervaren.
Meer weten?  

REINDER NUMMERDOR 
AMBASSADEUR NAAR EEN 
VEILIGER SPORTKLIMAAT 

Beachvolleyballer Reinder Nummerdor 
is ambassadeur van Naar een veiliger 
sportklimaat voor de volleybalsport. 
“Ik wil vooral een voorbeeld zijn voor 
de jeugd”, zegt Nummerdor over zijn 
kersverse ambassadeurschap.  

“Ik vind het erg belangrijk dat je als 
volleyballer respect hebt voor de beslis-
singen van de scheidsrechter. Alleen de 
scheids beslist, niet de speler, dat gaat 

 

SC LEOVARDIA  
VEILIGER DANKZIJ PILOT 
KNVB EN HALT

SC Leovardia uit Leeuwarden doet als 
eerste voetbalclub uit het noorden van 
het land mee aan de pilot ‘Op weg naar 
een veilig sportklimaat’ waarin naast 
de club ook de KNVB en Halt participe-
ren. Doel is om de vereniging middels 
diverse uitgebreide tests op integrale 
wijze te versterken. 

Een van de uitgevoerde tests is een 
veiligheidsanalyse. Het thema veiligheid 
wordt dan vanuit vier invalshoeken geana-
lyseerd: visie en beleid, sociale veiligheid, 
omgang met grensoverschrijdend gedrag 
en fysieke en ruimtelijke veiligheid. Bij SC 
Leovardia bleek onder meer dat het de 
vereniging ontbrak aan een beleid om op 
te treden tegen ongewenst gedrag op het 
veld, en het voorkomen hiervan. 

Bestuurslid Algemene Zaken Kor van Dro-
gen: “Een noodkreet van de scheidsrech-
terscommissie over de toename van het 
aantal incidenten en de gevolgen daarvan 
noopten het bestuur tot het ondernemen 

en een eigen schrijfstijl. En natuurlijk heb 
je passie voor sport. Dus lever je graag een 
bijdrage aan het sportplezier van kinderen? 
En deel je graag je ervaringen met  
anderen? Stuur dan snel een mail naar 
info@tvsportplezier.nl.

Tv Sportplezier is een online platform dat 
ouders en verenigingen dichter bij elkaar 
brengt. Uit onderzoek blijkt dat plezier de 
belangrijkste motivatie van kinderen is 
om aan te sport te doen. Ze willen geen 
schreeuwende of ruziënde ouders langs de 
lijn. Verenigingen willen een prettig en veilig 
sportklimaat. En ouders willen dat hun kind 
zich goed ontwikkelt en vrolijk opgroeit. Tv 
Sportplezier helpt hen daarbij met inspire-
rende cases, praktische tips, en filmpjes 
van de kinderredactie en ambassadeur 
Jack van Gelder.
Meer weten?  
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“ Sport is  
emotie, dat  
begrijp ik, 
maar daarmee 
kun je  
niet alles  
goedpraten”

EDITH SCHIPPERS, MINISTER VAN  
VOLKSGEZONDHEID, WELZIJN EN SPORT:

EDITH SCHIPPERS
Edith Schippers (1964) is sinds oktober 2010 minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS).  
Daarvoor zat zij zeven jaar in de Tweede Kamer voor de VVD. Als minister nam zij het initiatief voor het  
programma Naar een veiliger sportklimaat.  

De illusie alle incidenten op het sportveld 

volledig uit te bannen heeft ze niet. Er zullen 

altijd incidenten plaatsvinden, zegt minister 

Edith Schippers. “De vraag is of je dat voor lief 

neemt of er met elkaar iets tegen doet. Ik kies 

voor dat laatste.”
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problemen worden gespeeld. Incidenten zijn 
als je het zo bekijkt zeldzaam, maar dat be-
tekent niet dat je je ogen kan sluiten voor die 
gevallen waarin het niet goed gaat: dat zijn er 
nog altijd honderden per jaar. Ik ben dan ook 
blij dat de KNVB de aanpak van excessen op 
en rond het voetbalveld heeft geïntensiveerd, 
net als de activiteiten om ongewenst gedrag te 
voorkomen. Het aantal incidenten is in het sei-
zoen 2013/2014 met 12 procent gedaald ten 
opzichte van een seizoen eerder. Ik hoop dat 
deze dalende lijn vastgehouden wordt. Maar 
Naar een veiliger sportklimaat is ook gericht 
op homo-acceptatie in de sport. Het gaat om 
gedrag op en om het veld, de kleedkamers, 
de kantine. Gedrag van sporter, de ouders, 
de supporters. Sport moet een feest zijn en 
blijven voor jong en oud.”

OVER DIE BEELDVORMING:  
WORDT DIE NIET VEELAL BEPAALD 
DOOR WAT ER IN HET BETAALD 
VOETBAL GEBEURT? HOE SPELERS 
EN COACHES REAGEREN NA EEN BE-
SLISSING VAN EEN  
SCHEIDSRECHTER?
“Sport is emotie, dat begrijp ik, maar daarmee 
kun je niet alles goedpraten. Niet alle spor-
ters en coaches zijn zich altijd bewust van 
hun voorbeeldrol. Zo moeten topsporters en 
-coaches zich goed realiseren dat hun gedrag 
vaak op amateurniveau wordt gekopieerd. Dat 
brengt verantwoordelijkheden met zich mee. In 
het programma is veel aandacht voor de peda-
gogische rol van trainers en coaches. Bijvoor-
beeld door positief coachen en weten hoe je 
kunt omgaan met agressief gedrag. Ik denk dat 
we daarmee de basis leggen voor een genera-
tie coaches die zich bewust is van wat hij of zij 
kan betekenen voor de sfeer in de sport.”

 
WAT IS ER DE AFGELOPEN JAREN 
BEREIKT MET NAAR EEN VEILIGER 
SPORTKLIMAAT? OVER WELKE  
SUCCESSEN BENT U TEVREDEN,  
WAT HEEFT U TELEURGESTELD,  
WELKE UITDAGINGEN ZIJN ER NOG? 
WAT BLIJKT MOEILIJKER AAN TE 
PAKKEN DAN GEDACHT?
“De handen ineen slaan, dat is hier gebeurd. 
Op overheidsniveau, rijk en gemeenten, politie 
en justitie en de gezamenlijke sportbrede aan-
pak, waardoor de betrokken bonden en ver-
enigingen van elkaar kunnen leren. En er zijn al 
flinke stappen gezet. Er zijn tal van opleidingen 
en trainingen beschikbaar voor de arbitrage, 
trainers, coaches, begeleiders en bestuurders 
en op het gebied van sportiviteit en respect. 
Ook zijn er maatregelen genomen op het ge-
bied van tuchtrecht en excessen. Je merkt dat 
het onderwerp leeft, dat is misschien wel het 
belangrijkst. Dat uit zich ook in cijfers, zo doen 
tientallen bonden mee, worden duizenden 
verenigingen bereikt, is het aantal sportgerela-
teerde aangevraagde verklaringen omtrent het 
gedrag afgelopen jaar verdubbeld van 5.126 
naar 10.251 en is, zoals gezegd, het aantal 
excessen in het voetbal gedaald.”

“Bannen we incidenten op het sportveld vol-
ledig uit? Die illusie heb ik niet. In Nederland 
zijn zo’n vijf miljoen mensen lid van een sport-
vereniging en nog eens één miljoen mensen 
zetten zich als vrijwilliger in voor de sport. Er 
zullen altijd incidenten plaatsvinden. De vraag 
is of je dat voor lief neemt of er met elkaar iets 
tegen doet. Ik kies voor dat laatste.”
⁄⁄

HET PROGRAMMA NAAR EEN  
VEILIGER SPORTKLIMAAT IS BEGIN 
2012 VAN START GEGAAN. WAAROM 
WAS ER ZO’N SPORTBREED  
PROGRAMMA NODIG?
 “Ik vind het heel belangrijk dat iedereen met 
plezier kan sporten zonder angst voor geweld 
of intimidatie. Toen dit kabinet aantrad onder-
vond de sportsector, net als andere sectoren 
in de maatschappij, in toenemende mate de 
negatieve gevolgen van verruwing en verhar-
ding. Ik werd aangesproken door scheidsrech-
ters uit het amateurvoetbal die ermee waren 
gestopt omdat de agressie hen te veel werd. 
Ook stopten kinderen met voetbal of stapten 
over naar een andere sport waar het er ge-
moedelijker aan toe gaat. Sommige bonden en 
verenigingen traden hier al tegen op, maar dat 
was zeker niet overal het geval. Iedere sport 
heeft natuurlijk zijn eigen cultuur met bepaalde 
normen en waarden, maar door een integrale 
aanpak kunnen sportbonden van elkaar leren 
en ervaringen met elkaar uitwisselen. Bewust-
wording van het eigen gedrag, gedragsbeïn-
vloeding en gedragsverandering bij mensen is 
iets dat niet zomaar van de ene op de andere 
dag is georganiseerd. Het is een proces dat 
veel inzet en tijd kost. Ik ben daarom het actie-
plan Naar een veiliger sportklimaat gestart om 
dit proces in gang te zetten.”
 
HOE ERG IS HET IN WERKELIJKHEID 
OP EN ROND DE SPORTVELDEN? IS 
HET WERKELIJK ZO SLECHT GESTELD 
MET ONS SPORTKLIMAAT, OF LATEN 
WE ONS BEÏNVLOEDEN DOOR DE 
BEELDVORMING? 
 “Natuurlijk is het zo dat er elk weekend mil-
joenen mensen met plezier aan het sporten 
zijn en er tienduizenden wedstrijden zonder 

“kinderen 
stopten met 
voetbal of 
stapten over 
naar een  
andere  
sport”
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SPORTERS ÉN TRAINERS HEBBEN BAAT 
BIJ COACH-DE-COACH TRAJECT 

Elke trainer en coach daagt sporters uit tot sportieve prestaties. 
Maar hoe pak je dat het beste aan? Een vraag waar veel trainers 
en coaches mee worstelen. Trainers en coaches hebben daar-
naast ook grote invloed op de persoonlijke en sociale ontwikke-
ling van – met name - jonge sporters. Om trainers en coaches te 
ondersteunen is daarom het verenigingstraject Coach-de-coach 
ontwikkeld.    

Op veel plekken in Nederland wordt het Coach-de-coach vereni-
gingstraject aangeboden, zo ook in Leerdam. Daar hebben inmid-
dels verenigingen van sporten zoals hockey, basketbal, volleybal, 
waterpolo, badminton, korfbal en gymnastiek het traject met succes 
afgerond. De gemeente Leerdam draagt daar voor een belangrijk 
deel aan bij.

Een van die deelnemende verenigingen is volleybalvereniging WHV. 
Normaal worden er binnen het traject twee of drie trainers of coa-
ches per vereniging opgeleid. WHV vindt de meerwaarde van het 
traject zo groot dat het bestuur, de technische commissie en de 
sportiviteitscoaches van de vereniging deelnamen aan het Coach-
de-coach traject. 

Voorzitter Olaf van Arkel: “We willen een vereniging zijn waar ieder-
een iets leert, zowel speler als trainer. Als bestuurder moet je weten 
hoe je dat voor elkaar krijgt. Daarom hebben we als bestuur ook het 
hele traject doorlopen. Onze sportiviteitscoaches hebben deelge-
nomen om trainers te kunnen coachen op didactische en sportieve 

vaardigheden. Zij werken autonoom en hebben een onafhankelijke 
positie binnen de vereniging, vergelijkbaar met de positie van een 
vertrouwenspersoon.”

Joyce van Santen is docent van het Coach-de-coach traject en be-
nadrukt de meerwaarde van de gezamenlijke aanpak in Leerdam. 
“Niet alleen de sportverenigingen, ook de gemeente Leerdam is 
verantwoordelijk voor het succes van Coach-de-coach”, zegt Van 
Santen. “Vanuit de gemeente is er tijd en geld vrijgemaakt waardoor 
ook combinatiefunctionarissen het traject kunnen volgen. 
Kleine clubs die geen mensen hebben die het traject kunnen vol-
gen, kunnen zodoende wel gebruik maken van de kennis en er-
varing van de combinatiefunctionarissen van de gemeente. Ook 
wisselen verenigingen nu onderling kennis en trainerscoaches uit. 
De gemeente stelt binnenkort zelfs shirts beschikbaar voor alle trai-
nerscoaches zodat ze herkenbaar zijn, ongeacht de sport. Daarmee 
geef je als gemeente een duidelijk signaal af.” 

WHV voorzitter Van Arkel is positief over Coach-de-coach: “Hoewel 
we nog geen harde conclusies kunnen trekken, kan ik wel zeggen 
dat de sfeer veel opener en gemoedelijker is geworden. De trainers 
krijgen minimaal twee keer per jaar feedback, we merken dat trainers 
dit waarderen en er enthousiast van worden. Dat de trainers een 
leerproces doorlopen, wordt ook door de sporters ingezien. Spelers 
zien dat hun trainer, net als zijzelf, lerende is en open staat voor tips.”
Meer weten? 
⁄⁄

KNKV: HET VANZELFSPREKENDE 
ZICHTBAAR MAKEN 

Dat korfbal een sportieve sport is, is vanzelfsprekend. Zo van-
zelfsprekend, dat niemand het er over heeft. Ziehier de uitdaging 
van het KNKV: korfballers moeten zich meer bewust worden van 
het sportieve karakter van hun sport. ‘Korfbal Zichtbaar Sportief’, 
heet de campagne die daar voor moet zorgen.

“Wij gaan uit van de kracht van korfbal. Je thuis voelen op de 
vereniging, trots zijn op je sport en je ervan bewust zijn dat korfbal 
een positief klimaat heeft. Dat is wat we willen uitdragen naar onze 
leden”, zegt Frea ten Brink, marketingmedewerker van het KNKV. 

In de twee jaar dat het KNKV deelneemt aan Naar een veiliger 
sportklimaat zijn er al aansprekende resultaten geboekt. Driekwart 
van de korfbalverenigingen heeft de module ‘Besturen met een 
visie’ gevolgd, honderdvijftig cursisten hebben de cursus ‘Coachen 
op sociaal gedrag’ met succes afgesloten en het afgelopen jaar is 
het aantal bondsscheidsrechters verdubbeld. 

Het verbond is trots op deze resultaten, maar het is nu tijd voor de 
volgende stap. Ten Brink: “We staan op het punt om ‘Korfbal Zicht-
baar Sportief’ betekenis te geven voor alle korfbalgroepen, zodat 
ze zichzelf ermee kunnen identificeren. Voor de meeste korfballers 
zijn de waarden van korfbal zoals sportiviteit, respect voor elkaar 

en plezier hebben al heel vanzelfsprekend, maar we willen dit nu 
ook meer uitdragen. Vandaar de naam ‘Korfbal Zichtbaar Sportief’.” 

Het zichtbaar maken van de kernwaarden van het korfbal, daar gaat 
het in deze campagne om. Tineke Bosch, Hoofd Opleidingen van het 
KNKV: “Voor ouders is dit bijvoorbeeld van belang, zodat ze weten 
in wat voor klimaat hun kind terecht komt. Een goed voorbeeld van 
een club die zo’n waarde uitdraagt is PKC/SWKGroep Papendrecht. 
Die club heeft de module Sportief Coachen gevolgd en heeft die 
woorden nu ook groot op de muren van het clubhuis staan. Dat is 
mooi, want dan weet je als ouder dat dit een thema is dat belangrijk 
is binnen de vereniging. Met de campagne willen we verenigingen 
ondersteunen om dit soort initiatieven mogelijk te maken.”

Om Korfbal Zichtbaar Sportief verder te promoten binnen clubs 
gaat het KNKV ambassadeurs werven die binnen hun eigen ver-
eniging draagvlak creëren voor de campagne. Ook gaat de bond 
topspelers inzetten als landelijke ambassadeurs. 

Bosch verwacht dat verenigingen het thema graag onder de aandacht 
willen brengen. “Als je het positief insteekt, krijg je geen weerstand.” 
Volgens Bosch en Ten Brink zou Korfbal Zichtbaar Sportief op den 
duur overal moeten terugkomen. Bosch: “We weten dat korfbal 
een sportieve sport is, maar stralen we dat ook genoeg uit? Het zit 
al in de genen van de sport, nu moet het ook zichtbaar worden.”
⁄⁄

 “We weten dat 
korfbal een 
sportieve sport 
is, maar stralen 
we dat ook genoeg 
uit?“
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HGC: DE 
ZAAK LUIGI C.
En dan blijkt opeens een gewaardeerde jeugdtrainer een zedendelinquent te  

zijn die jarenlang heimelijk opnames maakte van meisjeskleedkamers en zelfs  

al eerder was veroordeeld voor zedenmisdrijven. Wat komt er dan op je af? 

Tjeerd Boven, voorzitter van de Wassenaarse hockeyclub HGC, vertelt. 

gekregen om 
vooraf leden en 
betrokkenen  
zoals andere 
clubs te informe-
ren. Alle leden 
hebben die dag 
een brief ont-
vangen waarin 
we als bestuur 
uitlegden wat 
er aan de hand 

was. Naast de brief hebben we gelijk de leden, 
hun ouders en andere clubs uitgenodigd voor 
een informatieavond. Hen persoonlijk uitleggen 
wat er aan de hand was, hun vragen beant-
woorden en waar mogelijk zorgen wegnemen 
had onze hoogste prioriteit.”

WILDEN OUDERS NIET WETEN OF HUN 
DOCHTERS OP DE DVD’S STONDEN?
“Dat was inderdaad een prominente vraag die 
we niet konden beantwoorden, simpelweg 
omdat we de beelden niet hebben gezien. 

EERST EVEN TERUG NAAR HET  
BEGIN: HOE HOORDE U DAT ÉÉN  
VAN UW JEUGDTRAINERS STIEKEM 
MEISJES HAD GEFILMD?
“Wij zijn eind juni op de hoogte gebracht door 
de politie. Die had dvd’s gevonden met daarop 
beelden van een dameskleedkamer met mei-
den die geheel of gedeeltelijk ontkleed waren. 
Ook vertelden ze dat onze vrijwilliger Luigi C. 
verdachte was. Op foto’s die ons getoond wer-
den, was duidelijk een kleedkamer van HGC te 
zien. Een zeer onaangename verrassing.”

De leden informeren kon Boven nog niet, politie 
en OM vroegen hem de zaak nog stil te houden 
gezien het lopende onderzoek. “Een dilemma”, 
aldus Boven, “aan de ene kant wil je vanaf het 
begin 100 procent transparant zijn naar je leden 
en vertellen wat er aan de hand is.”

WAT GEBEURDE ER TOEN HET 
NIEUWS NAAR BUITEN KWAM?
“Op 4 september heeft het OM een persbe-
richt uitgestuurd. Wij hadden twee uur de tijd 

En we hebben de lockers in de kleedkamers 
afgeschermd. In de toiletten en kleedkamers 
hangen stickers waarop staat dat camera’s 
verboden zijn.” 

HADDEN JULLIE TRAINERS NIET  
EERDER NAAR EEN VOG MOETEN 
VRAGEN?
“Dat hebben we onszelf natuurlijk ook afge-
vraagd. Luigi kwam hier in 2006. Hadden 
we hem op dat moment gevraagd een VOG 
te overleggen, dan was dat geen probleem 
geweest. Pas in 2008 is hij veroordeeld voor 
een zedenzaak. Daar wisten wij niets van. Deze 
zaak maakt ook duidelijk dat een VOG geen 
keiharde garanties geeft. Alleen als je vrijwil-
ligers regelmatig om een VOG vraagt, krijg je 
enige zekerheid. De meeste sportclubs zitten 
er niet op te wachten om al hun vrijwilligers elk 
jaar een VOG te laten overleggen.”

HEEFT NIEMAND BIJ HGC OOIT  
VERMOED DAT ER IETS NIET IN DE 
HAAK WAS MET LUIGI C.?
“Natuurlijk zijn er wel eens vermoedens 
geweest. Maar ga je als bestuur vrijwilligers 
profilen, dan begeef je je op glad ijs. Op basis 
waarvan wijs je vrijwilligers af? Op vermoe-
dens? Dat kan niet. Daarvoor is meer nodig 
dan vermoedens.”
⁄⁄

DE KWESTIE // 

Voor het strafrechtelijk onderzoek is het ook 
niet nodig dat de politie de gefilmde mensen 
identificeert. Daarbij heeft de politie geen aan-
wijzingen dat het materiaal verder is verspreid 
of online is gezet. Er is maar één manier voor 
de politie om er achter te komen wie gefilmd 
is: de beelden door alle clubs laten bekijken. 
Met als gevolg dat het middel erger is dan de 
kwaal. Daarin kan ik me wel vinden.” 

WELKE LESSEN HEEFT HGC GELEERD 
VAN DEZE AFFAIRE?
“We hebben naar aanleiding van deze kwestie 
een reeks maatregelen genomen. Alle trainers 
hebben nu een clausule in hun contract waarin 
staat dat ze gebonden zijn aan de HGC huis- 
en gedragsregels. Voor alle nieuwe trainers 
geldt dat hun CV en referenties worden 
gecheckt. Alle betaalde trainers van 18 jaar en 
ouder hebben een Verklaring Omtrent het Ge-
drag (VOG) moeten overleggen. De onbetaal-
de trainers moeten dat voor het einde van het 
jaar doen. Dat moeten ze elke drie jaar doen. 

Tjeerd Boven

Bron: nos.nl

Bron: omroepwest.nl 

Bron:  powned.tv
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OUDERS LANGS DE LIJN

Laatst was ik weer eens bij mijn oude voetbalclub. Het was fris, de lucht rook naar 
herfst en onvervulde dromen. Het fietstochtje van het huis van mijn ouders naar 
het verleden kostte me krap vijf minuten.
Bij het Koeienbad – waar nog altijd koeien baadden – was ik weer negen.
Het clubhuis was vernieuwd, er was extra parkeergelegenheid gecreëerd, alle 
jeugdelftallen werden gesponsord door een hamburgerketen en het gras was van 
kunststof. Op het wedstrijdsecretariaat zaten nu mensen van mijn eigen leeftijd, 
mensen met wie ik misschien ooit gevoetbald had, lang voor ik de club in de steek 
liet en zij niet. In de kantine werd heet water uit een waterkoker geschonken. 
De grote theeketel uit mijn geheugen is vermoedelijk al een decennium geleden 
weggegooid. Weinig dingen zijn zo onrechtvaardig als de realiteit die weigert zich 
aan je herinneringen aan te passen.
Alles was anders, ikzelf nog wel het meest. Alles, behalve de ouders.
Voetbalouders zijn overal hetzelfde. Je hebt zwijgers, schreeuwers en 
ongevaarlijke enthousiastelingen. Er zijn analytische ouders (‘Als team stonden 
jullie goed, die 0-11 is een gevolg van individuele fouten’) en er zijn de supporters 
(‘Ooooooohhhh, wat goed! Jullie waren allemaal geweldig! Ja, ook Bas!’).
En een voor een keerden de ouders uit mijn jeugd weer terug.
De vader van Elvin, die altijd mopperde en kwaad met z’n paraplu in het veld 
prikte. De vader van Daan, die in de politiek zat, op kaplaarzen liep en zelfs zijn 
eigen zoon goed vond. De oma van Pieter, die overdadig opgemaakt naast z’n 
doel alle leven uit haar sigaretten zoog. De moeder van Jan, die niet kon wachten 
tot haar zoon lekker zou gaan hockeyen. De vader van Jeroen, die musicals 
vertaalde en zijn teckel op het veld uitliet. De vader van Laurens, die dure sjaaltjes 
droeg en bij iedere aanval “Pis ‘m erin!” galmde. 
Al die ouders….
De enige ouders die me niet voor de geest kwamen, waren zij die hun kind 
afzetten aan het begin van de oprijlaan, met vijf gulden voor een patatje en een 
AA’tje.
Ouders die hun tijd beter konden besteden. Die hun kinderen als volwassenen 
behandelden als ze dat uitkwam.
En op de fiets terug herinnerde ik me ook weer waarom ik toen al vond dat die 
ouders ongelijk hadden.
⁄⁄
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